
P R O T O K Ó Ł   Nr XIX/2020 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 30 kwietnia 2020 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(zdalny tryb obradowania). 

 

 

XIX Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 30 kwietnia 2020 r. otworzył  

i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej MARIUSZ GORGOL.  

 

Na wstępie sprawdził obecność w sesji poprzez wyczytanie nazwiska i imienia radnych. Każdy 

radny potwierdzał swoją obecność, jednocześnie będąc widocznym na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. 

 

Radni, którzy potwierdzili obecność: Bugiel Magdalena, Chołody Anetta, Gąsienica Marzena, 

Gorgol Mariusz, Grosicka Joanna, Jadwiżyc Izabela, Lis Irena, Malarski Arkadiusz, Niepelt 

Elżbieta, Palicki Dariusz, Papierkiewicz Magdalena i Sztyler Paweł. 

 

Radni nieobecni: Bartoszek Agnieszka, Fornal Karolina i Malinowski Artur. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji 

uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne.  

 

Po tym powitał zaproszonych gości tj. Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza 

Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-

Herbaczewską i radcę prawnego Tomasza Wilickiego. 

Zaproszeni goście byli widoczni na ekranie pozostałych uczestników sesji. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu  

pn. „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy są jakieś wnioski do porządku 

dzisiejszej sesji. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 14 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat 

podatku od nieruchomości wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa 

uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych  

z powodu COVID-19 – jako ppkt 22. 

Poinformowała też o autopoprawce do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok. Zmiany wynikające z autopoprawki spowodują 

zmiany ogólne budżetu i zmiany danych w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2020-2030 

(zmniejszenie wydatków majątkowych / zwiększenie wydatków bieżących). 

Projekt uchwały i autopoprawka została przekazana radnym elektronicznie. Były też przedmiotem 

obrad Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju. 

 

Innych wniosków o zmianę porządku obrad sesji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad wprowadzeniem do 

porządku sesji w pkt 14 „Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie przedłużenia 
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terminów płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym grupom przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19 – jako ppkt 22: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 30 kwietnia 2020 r. przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr XVII/2020 z 06.02.2020 r.  

i Nr XVIII/2020 z 13.03.2020 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2019 rok   

(w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie 

kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana 

działalność w 2020 roku. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2019 

rok  (w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie organizacji 

imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2020 roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie  

w 2019 roku, realizacja zadań statutowych i budżetowych. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2019 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

10. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Borne Sulinowo za rok 2019. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

i Ochrony Ofiar Przemocy w 2019 roku. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za rok 2019. 

13. Przyjęcie raportu z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne 

Sulinowo w 2019 roku. 

14. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część tj. 6m
2
 z nieruchomości gruntowej zabudowanej, oznaczonej 

działką nr 4/9 w m. Borne Sulinowo); 

2) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część budynku magazynowo-garażowego tj. 47m
2
 wraz z gruntem, 

wyodrębnionego z działek nr 7/244 i nr 7/390 przy ul. Towarowej w m. Borne Sulinowo); 

3) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa zabudowana, oznaczona działką nr 409/1 

w m. Krągi); 

4) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa niezabudowana, oznaczona działką  

nr 53/14 w m. Silnowo); 
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5) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa niezabudowana, oznaczona działką  

nr 10/5 w m. Łączno); 

6) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 984m
2
, oznaczonej działką  

nr 18/1 w m. Juchowo); 

7) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 690m
2
, oznaczonej działką  

nr 18/1 w m. Juchowo); 

8) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 780m
2
, oznaczonej działką  

nr 18/1 w m. Juchowo); 

9) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 2.365m
2
, oznaczonej działką  

nr 18/1 w m. Juchowo); 

10) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 1000m
2
, oznaczonej działką  

nr 18/1 w m. Juchowo); 

11) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 425m
2
, oznaczonej działką  

nr 18/1 w m. Juchowo); 

12) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 7/391 w m. Borne Sulinowo); 

13) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 7/392 w m. Borne Sulinowo); 

14) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 405/2 w m. Krągi); 

15) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Borne Sulinowo na lata 2020-2029”; 

16) przystąpienia Gminy Borne Sulinowo do Stowarzyszenia Wał Pomorski 1945; 

17) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo; 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie gminy 

Borne Sulinowo; 

19) przejęcia od Powiatu Szczecineckiego zadań publicznych o charakterze ponadgminnym; 

20) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok, 

21) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2020-2030; 

22) przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym grupom 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 

 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Ustalenie terminu następnej sesji. 

18. Zamknięcie sesji. 

 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 3 pn. „Przyjęcie 

protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej”. 
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Ad 3. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że protokoły poprzednich Sesji Rady Miejskiej 

były wyłożone do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. Zapytał, czy są 

uwagi do protokołów Nr XVII/2020 z 06.02.2020 r. i Nr XVIII/2020 z 13.03.2020 r. 

 

Uwag do protokołów nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołów Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XVII/2020 z 06.02.2020 r.  

i Nr XVIII/2020 z 13.03.2020 r.: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Protokoły Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XVII/2020 z 06.02.2020 r.  

i Nr XVIII/2020 z 13.03.2020 r. zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 4 pn. „Informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami”. 

 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami o następującej treści: 

 

„W okresie od ostatniej sesji odbyła się jedna sesja zwołana na wniosek Burmistrza Bornego 

Sulinowa w dniu 13 marca br., której tematem było podjęcie uchwał w sprawach: 

1) ustalenia terminu zebrania, na którym ma być dokonany wybór rady osiedla; 

2) przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borne Sulinowo; 

3) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

4) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania 

wysokości stawki tej opłaty; 

5) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

6) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właściciela nieruchomości; 

7) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

rzecz gminy. 

 

W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie:  
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Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła dwa posiedzenia, których tematyka przedstawiała się 

następująco: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem sesji zwołanej na wniosek Burmistrza 

Bornego Sulinowa na dzień 13 marca 2020 r. 

2. Ocena działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie,  

w tym wykonania planu finansowego za 2019 rok. 

3. Ocena działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie, w tym 

wykonania planu finansowego za 2019 rok. 

4. Ocena działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie, w tym wykonania planu 

finansowego za 2019 rok. 

5. Ocena działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie, w tym wykonania 

planu finansowego za 2019 rok. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 30 kwietnia 2020 r. 

 

Komisja Rozwoju odbyła dwa posiedzenia, których tematem było: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem sesji zwołanej na wniosek Burmistrza 

Bornego Sulinowa na dzień 13 marca 2020 r. 

2. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2019 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

3. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie  

w 2019 r., realizacja zadań statutowych. 

4. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2019 

rok  (w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie organizacji 

imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2020 roku. 

5. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2019 rok   

(w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie 

kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana 

działalność w 2020 roku. 

6. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w 2019 roku. 

7. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny  

i systemu pieczy zastępczej za rok 2019. 

8. Zaopiniowanie raportu z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne 

Sulinowo w 2019 roku. 

9. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Borne Sulinowo na lata 2020-2029”; 

2) przystąpienia Gminy Borne Sulinowo do Stowarzyszenia Wał Pomorski 1945; 

3) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo; 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie gminy 

Borne Sulinowo; 

5) przejęcia od Powiatu Szczecineckiego zadań publicznych o charakterze ponadgminnym; 

6) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok + autopoprawka  

(w zakresie działania komisji); 

7) przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym grupom 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 
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Komisja skarg, wniosków i petycji nie odbyła posiedzenia. W okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły skargi i wnioski adresowane do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

W dniu 27 marca br. do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie wpłynęła petycja wnioskująca  

o podjęcie uchwały w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem.  

W wyniku analizy petycji stwierdzono, że nie spełnia ona wymogów określonych w art. 4 ust. 2 

ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach, tj. nie zostało wskazane miejsce zamieszkania albo 

siedziba podmiotu wnoszącego petycję. W związku z powyższym w oparciu o art. 7 ust. 1 

cytowanej ustawy petycję pozostawiono bez rozpatrzenia. 

 

Komisja Rewizyjna nie przeprowadziła kontroli w Szkole Podstawowej w Jeleniu, która zgodnie  

z zatwierdzonym przez Radę Miejską w Bornem Sulinowie planem pracy została zaplanowana  

w miesiącu lutym 2020 r. tj. na dzień 28 lutego. Ustalono kolejny termin kontroli na dzień 13 marca 

2020 r., jednakże z uwagi na brak zmiany terminu kontroli przez Radę Miejską  

i uzyskaną w tej kwestii interpretacją przepisów prawa i ta kontrola została odwołana. 

Do dnia dzisiejszej sesji termin kontroli nie został jeszcze zmieniony. 

 

W dniu 10 marca br. uczestniczyłem w uroczystym spotkaniu z sołtysami Gminy Borne Sulinowo, 

zorganizowanym z okazji Dnia Sołtysa.  

W trakcie spotkania złożono życzenia oraz wręczono sołtysom podziękowania i upominki  

z okazji ich święta. 

Ponadto Inspektor ds. Zarządzania Kryzysowego w formie prezentacji multimedialnej przekazał 

sołtysom aktualne informacje dotyczące szerzenia się koronawirusa SARS-CoV-19 oraz zasady 

postępowania podczas podejrzenia zakażenia tym wirusem. 

 

W dniu 12 marca br. wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego 

stwierdzające nieważność § 17 ust. 3 i § 20 ust. 1 załącznika do uchwały Nr XVII/213/2020 Rady 

Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 6 lutego 2020 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Borne 

Sulinowo. 

Statut Gminy Borne Sulinowo oraz rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego 

zostały ogłoszone w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z dnia 16 marca 

2020 r. jako poz. 1436 i poz. 1437. 

 

W dniu 17 kwietnia br. wpłynął do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie odpis wyroku z dnia  

20 lutego 2020 r. sprawy ze skargi na uchwałę Nr VIII/93/2019 Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie z dnia 30 maja 2019 r. w przedmiocie rozpatrzenia protestu wyborczego na wybory 

sołtysa i rady sołeckiej w sołectwie Łubowo. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Szczecinie 

stwierdził nieważność zaskarżonej uchwały. 

 

W dniu 22 kwietnia br. wpłynęła uchwała Nr XCV(95).200.2020 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 17 kwietnia 2020 r. w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2019 rok wraz  

z informacją o stanie mienia. Skład orzekający RIO wydał opinię pozytywną.”. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 5 pn. „Sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał”. 
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Ad 5. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że wraz z zawiadomieniem i materiałami na sesję 

radni otrzymali sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania 

uchwał.  

Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w sprawozdaniu. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 6 pn. „Sprawozdanie  

z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2019 rok  (w tym: baza 

podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie kulturalno-rekreacyjnym 

i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2020 roku.”. 

 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie  

z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2019 rok i planowanej 

działalności w 2020 roku. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Centrum Kultury  

i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2019 rok.  

W sprawozdaniu zawarto opis pełnego zakresu działalności instytucji. CKiR realizuje wiele 

zadań od realizacji projektów sportowych, kulturalnych, imprez masowych o różnym charakterze 

po działania ukierunkowane na dbałość o zieleń i obiekty rekreacyjno-sportowe, tereny rekreacyjne, 

świetlice wiejskie znajdujące się na terenie Gminy Borne Sulinowo.  

Centrum zapewnia mieszkańcom bardzo bogatą ofertę różnych przedsięwzięć o bardzo 

zróżnicowanym i szerokim spektrum imprez. Podejmuje także działania w celu urozmaicenia  

i wzbogacenia oferty oraz stworzenia produktu, który przedłużyłby i wzbogacił ofertę aktywnego,  

a także blisko kultury wypoczynku i relaksu dla mieszkańców oraz turystów.  

Centrum wspólnie z Urzędem Miejskim, stowarzyszeniami i innymi jednostkami 

podejmowało w 2019 roku liczne działania sportowo-rekreacyjne, które zostały pozytywnie 

przyjęte przez mieszkańców jak i osoby z zewnątrz. Łącznie w 2019 roku Centrum było 

współorganizatorem 34 imprez, z których największą imprezą plenerową był XVI Międzynarodowy 

Zlot Pojazdów Militarnych. Po raz pierwszy zorganizowano nowe imprezy tj. Święto Trzech Króli 

oraz I Poligon Nordic Walking. Po przerwie reaktywowano Happening Pierwszomajowy. 

Komisja otrzymała również informację na temat działalności świetlic wiejskich, które są 

miejscem przeprowadzania zorganizowanych inicjatyw lokalnych. We wszystkich świetlicach 

dokonywano bieżących remontów i napraw, a przy udziale środków finansowych z Urzędu 

Miejskiego oraz CKiR wyposażono wyremontowaną świetlicę w Piławie w niezbędny do 

prowadzenia zajęć sprzęt AGD i RTV oraz meble. Ponadto z wypracowanych przez CKiR środków 

zakupiono meble kuchenne i lodówkę do świetlicy w Radaczu. W świetlicy w Juchowie został 
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przeprowadzony remont oraz zakupiono wyposażenie z dofinansowaniem przez Koszalińską 

Agencję Rozwoju Regionalnego S.A. 

Komisja zapoznała się także ze sprawozdaniem z pracy Animatora Sportu, który swoimi 

działaniami obejmuje zarówno mieszkańców Bornego Sulinowa, jak i miejscowości ościennych, 

gdzie funkcjonują świetlice wiejskie. Nawiązał również współpracę ze Środowiskowym Domem 

Samopomocy, Domem Pomocy Społecznej, ze szkołami w Gminie Borne Sulinowo pomagając im 

w organizacji gminnych turniejów sportowych. 

Reasumując, cele statutowe jednostki i świadczone usługi zostały zrealizowane w miarę 

potrzeb i posiadanych środków. Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła działalność Centrum Kultury 

i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2019 rok. Tym niemniej komisja zgłasza sugestię pod kątem 

planowania przyszłych imprez, aby przeciwdziałać ich dublowaniu czy też organizacji imprez  

w tym samym terminie. Proponuje, aby przed ustaleniem ostatecznego kalendarza imprez, 

zorganizować spotkanie instytucji kultury, zainteresowanych stowarzyszeń i przedstawicieli 

jednostek pomocniczych gminy, w celu ustalenia nie kolidujących ze sobą terminów imprez. 

Natomiast realizacja planowanej działalności na rok 2020, wynikająca m.in. z kalendarza 

imprez, uzależniona jest od dalszych etapów łagodzenia obostrzeń związanych z koronawirusem.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał 

opinię komisji o następującej treści: 

 

 „Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności oraz  

z wykonania planu finansowego Centrum Kultury i Rekreacji za rok 2019.  

W sprawozdaniu zawarto wykaz imprez organizowanych w 2019 roku podając koszty  

i przychody oraz współorganizatorów tych imprez. W 2019 roku uzyskano przychody  

w łącznej kwocie 254.288,70zł. 

Szczegółowo przedstawiono sprawozdanie z pracy animatora sportu na obszarze Gminy 

Borne Sulinowo w 2019 roku, którego działania w ramach sportu i rekreacji objęły szeroką grupę 

ludzi w różnym wieku i o różnych zainteresowaniach.   

Komisja stwierdza, że zakres zadań stawianych Centrum Kultury i Rekreacji jest duży od 

prowadzenia świetlic wiejskich, po administrowanie boiskami i kompleksami sportowymi  oraz 

strefami rekreacyjno-sportowymi i terenami rekreacyjnymi. Cele statutowe Centrum  

i świadczone usługi zostały zrealizowane w miarę potrzeb i posiadanych środków finansowych. 

Z przedłożonego sprawozdania z przebiegu wykonania planu finansowego za 2019 rok 

wynika, że przychody na plan 1.884.966,00zł zrealizowano w kwocie 1.889.085,20zł, co stanowi 

100%, natomiast plan kosztów w wysokości 1.884.966,00zł wykonano w kwocie 1.854.589,04 zł, 

co stanowi 98%. 

Z bilansu sporządzonego na dzień 31 grudnia 2019 r. wynika, że jednostka  osiągnęła zysk 

w wysokości 7.377,99zł. 

 Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie 

działalność Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie, w tym wykonanie planu 

finansowego za 2019 rok.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do informacji 

zawartych w sprawozdaniu. 

 

Pytań nie zgłoszono. 
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Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Sprawozdanie  

z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2019 rok  (w tym: baza 

podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie organizacji imprez, realizacja 

planu finansowego) i planowana działalność w 2020 roku.”. 

 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie  

z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2019 rok i planowanej 

działalności w 2020 roku. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja, po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z działalności Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Bornem Sulinowie w 2019 roku stwierdza, że zostało ono dobrze przygotowane pod 

względem merytorycznym. W sprawozdaniu zawarto informacje o działaniach realizowanych przez 

Miejską Bibliotekę Publiczną, wpisujących się w wiele płaszczyzn aktywności oraz adresowanych 

do różnych grup odbiorców. 

Biblioteka była inicjatorem i współorganizatorem wielu imprez, działań kulturalnych, 

edukacyjnych i promocyjnych wpisanych w kalendarz jak i realizowanych okazjonalnie zgodnie  

z zapotrzebowaniem mieszkańców.  

Ze sprawozdania wynika, że biblioteka podjęła się realizacji wielu imprez mających na celu 

wypełnianie zadań statutowych nie tylko w zakresie czytelnictwa i jego promocji, ale również  

w zakresie zaspokajania potrzeb i aspiracji kulturalnych, popularyzacji nauki i wychowania przez 

sztukę. Na wielu płaszczyznach próbuje uatrakcyjnić spędzanie czasu wolnego mieszkańcom oraz 

potencjalnym turystom.  

Na podkreślenie zasługuje fakt wspierania działań statutowych Miejskiej Biblioteki 

Publicznej pozyskiwanymi przez tą instytucję środkami zewnętrznymi w ramach przygotowanych 

projektów, które umożliwiają podniesienie poziomu określonych działań, zwiększenie oferty czy 

doposażenia instytucji w sprzęt. W 2019 roku biblioteka zrealizowała 6 projektów angażujących 

różne grupy wiekowe mieszkańców na łączną kwotę 75.175,00zł, w tym uzyskano dotacje na kwotę 

55.989,00zł. Projekty realizowane przez bibliotekę pozwoliły na prowadzenie działań rozwijających 

czytelnictwo, a także na podkreślenie jej znaczenia jako instytucji zaangażowanej w życie 

społeczne i kulturalne mieszkańców Gminy Borne Sulinowo. 

Reasumując, Komisja Rozwoju oceniła pozytywnie prowadzoną działalność statutową 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w 2019 roku i nie wniosła żadnych uwag.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał 

opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności  

i wykonania planu finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2019 rok. 

Komisja stwierdza, że oferta biblioteki w zakresie działalności statutowej i organizacji 

imprez była bardzo szeroka i zróżnicowana. Z przedstawionego sprawozdania wynika, że wiele 

imprez zrealizowano nie tylko w zakresie promowania wiedzy i czytelnictwa, ale także 
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organizowano inicjatywy aktywizujące i integrujące społeczność lokalną, podejmowano działania  

w celu pozyskania sprzymierzeńców oraz środków na urozmaicenie działalności. 

W sprawozdaniu wyszczególniono imprezy zorganizowane w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 

2019 r. zarówno w siedzibie Biblioteki w Bornem Sulinowie jak i w podległych filiach w Radaczu, 

w Łubowie i w Silnowie. 

Biblioteka w 2019 roku, podobnie jak w 2018 roku, skorzystała ze środków 

pozabudżetowych, które to środki zostały przeznaczone na działalność bieżącą i inwestycje.  

Z przedstawionego sprawozdania wynika, że dodatkowo do budżetu pozyskano środki finansowe  

w kwocie 55.989,00zł.   

Szczególną jednak uwagę komisja zwróciła na wykonanie planu finansowego za 2019 rok. 

Realizacja poszczególnych pozycji kosztów nie budzi zastrzeżeń, bowiem ich wykonanie oscyluje 

w granicach 100%. Ogólne wykonanie kosztów jest na poziomie 100%. 

Reasumując Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie przyjęła sprawozdanie  

z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie, w tym wykonanie planu 

finansowego za 2019 rok.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do informacji 

zawartych w sprawozdaniu. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 8 pn. „Sprawozdanie  

z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 2019 roku, realizacja 

zadań statutowych i budżetowych.”. 

 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z działalności 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 2019 roku, realizacji zadań 

statutowych i budżetowych. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju dokonała analizy sprawozdania z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2019 rok pod kątem realizacji zadań statutowych. 

W  2019 r. z usług Domu skorzystało 38 osób, z których pięć opuściło ŚDS z powodu 

podjęcia pracy  i usamodzielnienia. Na  dzień 31.12.2019r. liczba uczestników Domu wynosiła 38 

osób, w tym: 12 osób przewlekle psychicznie chorych, 25 osób z niepełnosprawnością intelektualną 

i 1 osoba wykazująca inne zaburzenia czynności psychicznych. Trzynastu użytkowników mieszka 

w Bornem Sulinowie, 24 osoby na terenie gminy a jedna dojeżdża ze Szczecinka.  

 Złożone sprawozdanie zawiera opis użytkowników Domu, formy prowadzonej działalności 

i liczbę uczestników korzystających z poszczególnych form zajęć, pracowników, zasoby finansowe 

Domu oraz sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu ŚDS  na dzień 31.12.2019r. 
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Komisja Rozwoju nie zauważyła problemów w funkcjonowaniu Domu w roku 2019. 

Działalność ŚDS w pełni jest finansowana ze środków Wojewody Zachodniopomorskiego w formie 

comiesięcznych dotacji. 

Reasumując, Komisja Rozwoju oceniła pozytywnie prowadzoną działalność statutową 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 2019 roku i nie wniosła żadnych 

uwag.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

W związku z brakiem możliwości połączenia zdalnego z Przewodniczącym Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zarządził 5 minut przerwy. 

 

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady – w sesji uczestniczyło 12 radnych.  

Po tym zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej o przedstawienie 

opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji  

o następującej treści: 

 „Po przeanalizowaniu sprawozdania z działalności i z realizacji planu finansowego 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2019 rok Komisja Budżetowo-

Gospodarcza stwierdza, że szczegółowo opisano formy prowadzonych zajęć z użytkownikami 

Domu i efekty prowadzonej działalności. 

Działalność ŚDS jest w całości finansowana ze środków pochodzących spoza budżetu 

gminy tj. ze środków Wojewody Zachodniopomorskiego. W 2019 r. liczba podopiecznych 

utrzymywała się w granicach maksymalnej zakładanej, co gwarantuje praktycznie pełne 

wykorzystanie środków dostępnych na działalność Domu.  

W stosunku do 2018 roku nastąpił wzrost zatrudnienia o etat kierowcy-konserwatora, który 

uruchomiono po przekazaniu przez gminę pojazdu do przewozu podopiecznych. 

Z przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu ŚDS wynika, że plan w wysokości 

838.746,50zł wykonano w kwocie 835.241,50zł, co stanowi 99,58%. 

Otrzymane środki finansowe wystarczyły na wydatki związane z bieżącym funkcjonowaniem 

Domu. Wszystkie należności były regulowane na bieżąco i terminowo. 

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie 

działalność Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2019 rok, nie wnosząc 

uwag.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do informacji 

zawartych w sprawozdaniu. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 9 pn. „Sprawozdanie  

z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w 2019 roku, 

realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej.”. 
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Ad 9. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z działalności 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w 2019 roku, realizacji 

zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Rozwoju na posiedzeniu dokonała analizy sprawozdania z działalności Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w 2019 r. pod kątem realizacji zadań 

statutowych, zatrudnienia, dostępności i poziomu świadczonych usług, a także działalności od 

strony finansowej Ośrodka.   

W sprawozdaniu zostały zawarte bardzo obszerne i wyczerpujące informacje o realizacji zadań oraz 

obszarach działalności z zakresu pomocy społecznej, które realizuje podmiot zarówno  

w formie zadań własnych jak również zadań zleconych.  

Zdaniem komisji sprawozdanie z działalności Ośrodka zostało przygotowane przejrzyście  

i merytorycznie na wysokim poziomie. W sprawozdaniu bardzo szczegółowo opisano działalność 

statutową Ośrodka oraz jego aktywność w działalności w obszarach istotnych, wpływających na 

jakość i standard życia mieszkańców. W informacji przedstawiono także wykonanie budżetu  

w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej. 

Informacja uwzględnia specyfikę zmian interwencji i akcentów działalności instytucji w pewnych 

obszarach, co jest konsekwencją zmian uwarunkowań społeczno - gospodarczych. 

Wartym podkreślenia jest fakt, że w 2019 roku – podobnie jak w 2018 r., - nie wystąpiły 

zaległości w płatnościach bieżących za DPS-y i wypłaty dodatków mieszkaniowych, co jest bardzo 

pozytywnym zjawiskiem na przestrzeni ostatnich lat. 

Reasumując, Komisja Rozwoju jednogłośnie pozytywnie oceniła działalność Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz realizację zadań z zakresu 

pomocy społecznej w 2019 roku nie wnosząc uwag.". 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał 

opinię komisji w brzmieniu: 

 

„Po przeanalizowaniu sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za 2019 rok i z realizacji planu finansowego Ośrodka, Komisja Budżetowo-

Gospodarcza stwierdza, że zostało ono przygotowane bardzo przejrzyście i uwzględnia bardzo 

szczegółowe informacje na temat realizowanych przez Ośrodek zadań, zarówno własnych,  

jak i zleconych.  

 Wykonanie planu finansowego nie budzi zastrzeżeń, nie stwierdzono przekroczeń w żadnym 

rozdziale i paragrafie klasyfikacji budżetowej. Plan w kwocie 14.606.113,08zł wykonano w kwocie 

14.404.582,88zł, co stanowi 98,62%.  

Z przedstawionego sprawozdania wynika, że podobnie jak w 2018 roku, w roku budżetowym 2019 

nie wystąpiły żadne zaległości w realizacji zadań własnych, jak to miało miejsce w poprzednich 

latach.  

W stosunku do roku 2018, w 2019 roku uległa zmniejszeniu liczba rodzin korzystających ze 

wsparcia Ośrodka o 41. 
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Zaobserwowano także spadek liczby mieszkańców gminy w wieku produkcyjnym i jednoczesny 

wzrost osób w wieku poprodukcyjnym.  

 Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie 

działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz realizację 

zadań z zakresu pomocy społecznej, nie wnosząc uwag.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do informacji 

zawartych w sprawozdaniu. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 10 pn. „Przedstawienie oceny 

zasobów pomocy społecznej dla Gminy Borne Sulinowo za rok 2019.”. 

 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali opracowanie dotyczące oceny 

zasobów pomocy społecznej, zawierające dane o sytuacji demograficznej, rynku pracy, 

infrastrukturze społecznej, dane o osobach korzystających z pomocy i wsparcia, świadczeniach  

z pomocy społecznej, zasobach instytucjonalnych pomocy i wsparcia, kadrze pomocy społecznej, 

środkach finansowych na wydatki w pomocy społecznej i innych obszarach polityki społecznej, 

aktywności projektowo-konkursowej jednostki organizacyjnej pomocy społecznej, współpracy  

z organizacjami pozarządowymi w obszarze pomocy i wsparcia gminy Borne Sulinowo.  

Obowiązek przedłożenia oceny zasobów pomocy społecznej nakłada art. 16a ustawy z dnia  

12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2019 r. poz. 1507 z późn. zm.).  

Zgodnie z brzmieniem art. 16a ust. 4 cytowanej wyżej ustawy organ wykonawczy jednostki 

samorządu terytorialnego przedstawia radzie co roku do dnia 30 kwietnia sporządzoną ocenę 

zasobów pomocy społecznej, która jest podstawą do planowania budżetu na rok następny. 

 

Powyższe opracowanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do informacji 

zawartych w opracowaniu. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 11 pn. „Przyjęcie sprawozdania  

z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w 2019 

roku.”. 

 

 

Ad 11. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z realizacji 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w 2019 roku. 

 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju  

i zwrócił się do przewodniczącego komisji o opinię na temat sprawozdania z realizacji 

przedmiotowego programu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

 „Komisja Rozwoju nie wniosła uwag i oceniła pozytywnie realizację zadań w 2019 roku 

nałożonych przez Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2020. 

 Głównym celem programu jest zmniejszenie skali zjawiska przemocy oraz tworzenie 

jednolitego, profesjonalnego systemu interwencji i wsparcia dla osób zagrożonych bądź uwikłanych 

w przemoc oraz ochrony ofiar przemocy.  

W ramach programu Zespół Interdyscyplinarny współpracował z instytucjami, które zajmują się 

problematyką przemocy w rodzinie oraz podejmował działania profilaktyczne, które mają na celu 

zminimalizowanie skutków przemocy. Działania profilaktyczne miały na celu niwelowanie zjawisk 

przemocy. Zespół Interdyscyplinarny na bieżąco prowadzi działania interwencyjne w stosunku do 

osób, które doznają przemocy, działania interwencyjne są podejmowane w ramach procedury 

„Niebieskiej Karty”.   

W 2019 roku pomocą zespołu interdyscyplinarnego objęto 19 rodzin na wniosek Komisariatu 

Policji i pracowników socjalnych OPS w Bornem Sulinowie. 

Efektem działań mających na celu pomoc rodzinom, w których występowała przemoc, jest 

zakończenie w 14 przypadkach postępowania prowadzonego w ramach tzw. "Niebieskiej Karty"  

z uwagi na ustanie przemocy. 

 Analizując przedłożone sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy dla Gminy Borne Sulinowo za 2019 rok 

Komisja Rozwoju uważa, że był on prawidłowo realizowany, ponieważ jest widoczna działalność 

profilaktyczna Zespołu Interdyscyplinarnego poprzez współpracę m.in. z instytucjami: placówki 

oświatowe, placówki służby zdrowia, Policja, Straż Miejska, Komisja Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Ochotnicze Straże Pożarne, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, 

Poradnia Leczenia Uzależnień).  

Opis działań interwencyjnych potwierdza zaangażowanie poszczególnych osób i instytucji  

w prawidłową realizację celów i zamierzeń.  

Zadania z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie są realizowane na bieżąco, z dużą 

wrażliwością osób zaangażowanych w pracę na rzecz przeciwdziałania przemocy.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do informacji 

zawartych w sprawozdaniu. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 

Przemocy w 2019 roku: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 12 pn. „Przyjęcie sprawozdania  

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 2019.”. 
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Ad 12. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie  

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 2019. 

 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju  

i zwrócił się do przewodniczącego Komisji Rozwoju o opinię na temat sprawozdania z realizacji 

przedmiotowego programu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

 „Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła realizację zadań z zakresu wspierania rodziny  

i systemu pieczy zastępczej za rok 2019, wynikających z uchwalonego przez Radę Miejską  

w Bornem Sulinowie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Borne Sulinowo na lata 

2018-2020.  

Głównym celem programu jest tworzenie optymalnych warunków do wychowywania dzieci  

w środowisku rodzinnym oraz wspieranie rodzin dysfunkcyjnych w prawidłowym wypełnianiu 

funkcji opiekuńczo-wychowawczych.  

W ramach prowadzonych działań, które polegają na wzmacnianiu funkcji rodziny poprzez 

rozwijanie umiejętności opiekuńczo-wychowawczych, jest prowadzony Punkt Konsultacyjny, który 

udziela wsparcia psychoterapeutycznego. Ponadto osoby/rodziny mają również możliwość 

skorzystania z porad Terapeuty ds. Uzależnień w Punkcie Konsultacyjnym dla osób uzależnionych.  

Należy zaznaczyć, że Ośrodek Pomocy Społecznej współpracuje z kuratorami Sądu Rejonowego  

w Szczecinku.  

Ośrodek Pomocy Społecznej zgodnie z ustawą z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny  

i systemie pieczy zastępczej zapewniał rodzinom, przeżywającym trudności, wsparcie  

i pomoc ze strony asystenta rodziny. Łącznie w roku 2019 pracą asystenta objęto 22 rodziny.  

W 2019 Gmina Borne Sulinowo uczestniczyła w realizacji „Resortowego programu wspierania 

rodziny i systemu pieczy zastępczej”, którego celem było wspomaganie i wspieranie jednostek 

samorządu terytorialnego szczebla gminnego w budowaniu systemu wspierania rodzin 

przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych przez 

dofinansowanie do zatrudnienia asystenta rodziny. Na realizację tego programu pozyskano kwotę 

15.539,00zł, co pozwoliło częściowo pokryć zatrudnienie jednego asystenta rodziny. Wydatki  

w wysokości 25.842,00 zł zostały pokryte z budżetu Gminy Borne Sulinowo.  

 Analizując realizację zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2019 

rok Komisja Rozwoju uważa, że były one realizowane w sposób prawidłowy, ponieważ rodziny 

przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych mogą liczyć na 

wsparcie ze strony asystenta rodziny, pracowników socjalnych, co przekłada się na pozostawianie 

dzieci w tych rodzinach. W związku z tym - zdaniem komisji - należy kontynuować zatrudnienie 

asystenta rodziny, tym bardziej, że istnieje możliwość uzyskania dotacji celowej w ramach 

programu.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi bądź pytania do 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 

2019. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 

2019: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 13 pn. „Przyjęcie raportu  

z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2019 roku.”. 

 

 

Ad 13. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali raport z wykonania Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2019 roku. 

 

Powyższy raport stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Poinformował, że raport był przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju i zwrócił się do 

przewodniczącego Komisji Rozwoju o opinię na temat sprawozdania z realizacji przedmiotowego 

programu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

 „Komisja Rozwoju nie wniosła uwag i oceniła pozytywnie podejmowane działania 

dotyczące profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej, wychowawczej  

i zapobiegawczej w zakresie problematyki narkomanii. W sprawozdaniu szczegółowo opisano 

realizację zadań przyjętych do wykonania w Programie Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok. 

 Duży nacisk położono na organizację zajęć profilaktyczno-wychowawczych we wszystkich 

szkołach na terenie Gminy Borne Sulinowo. Zdaniem komisji najważniejsze jest szerzenie 

profilaktyki zdrowego trybu życia wśród dzieci i młodzieży, a uczestnictwo dzieci i młodzieży we 

wszelkich organizowanych zajęciach jest alternatywą do efektywnego spędzania czasu wolnego. 

Ważnym elementem realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii jest wdrażanie programu 

profilaktyki uniwersalnej dotyczącej używania substancji psychoaktywnych pn. "Unplugged". 

Program ten jest rekomendowany przez Krajowe Biuro ds. Przeciwdziałania Narkomanii i jest 

adresowany do młodzieży w wieku 12-14 lat. 

W 2019 roku zrealizowano także szkolenie seminaryjno-warsztatowe superwizujące realizację 

profilaktycznego programu przeciwdziałania uzależnieniom od substancji psychoaktywnych,  

w którym uczestniczyło 25 osób, w tym: nauczyciele przedmiotowcy i wychowawcy, pedagodzy 

szkolni, pracownicy bibliotek i świetlic.  

Celem szkolenia było pogłębienie wiedzy uczestników w zakresie umiejętności wczesnego 

rozpoznawania sygnałów wskazujących na prawdopodobieństwo zażywania narkotyków  

i postępowania z osobami uzależnionymi.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do informacji 

zawartych w raporcie. 

 

Pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem raportu  

z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2019 roku: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 14 pn. „Podjęcie uchwał  

w sprawach”. 

 

 

 

Ad 14. 

Podjęcie uchwał. 

 

14.1 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część tj. 

6m
2
 z nieruchomości gruntowej zabudowanej, oznaczonej działką nr 4/9 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/229/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

 

 

14.2 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część 

budynku magazynowo-garażowego tj. 47m
2
 wraz z gruntem, wyodrębnionego z działek nr 7/244  

i nr 7/390 przy ul. Towarowej w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/230/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu. 

 

 

14.3 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(nieruchomość gruntowa zabudowana, oznaczona działką nr 409/1 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że pojechała na tę działkę. Działka planowana jest do 

przekazania w dzierżawę, która w planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczona jest pod 

budownictwo i jest ona bardzo dobrze usytuowana. Zadała pytanie, czy nie powinniśmy zastanowić 

się, czy nie lepiej byłoby sprzedać tę działkę. Odnosząc się do propozycji wydzierżawienia działki  

powiedziała, że z uzasadnienia do projektu uchwały nie wynika jakie będzie przeznaczenie działki, 

domyśla się więc, że dzierżawca chce poprawić warunki zagospodarowania swojej działki. 

Zapytała, czy to będzie na zasadzie przetargu, że wszyscy właściciele przyległych działek mogliby 

do niego przystąpić, czy to będzie aneks do umowy już zawartej z tym dzierżawcą i będzie ona 

kontynuowana. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że w uzasadnieniu jest napisane, że działkę 

proponuje się wydzierżawić dla wnioskującego, czyli zostanie zawarta nowa umowa na następny 

okres czasu. 

 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że rok temu na zasadzie ofert mogli przystąpić do przetargu 

właściciele przyległych działek, a w tej chwili ogranicza się im to prawo. 
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Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że w tym kompleksie była jedna nieruchomość 

w formie klina, która została podzielona na szereg działek, gdyż wpłynęło dużo podań właścicieli 

przyległych nieruchomości o wydzierżawienie bądź wykup części nieruchomości. Postanowiono te 

działki, tam gdzie jest to możliwe, wydzierżawiać, ponieważ niektóre z tych działek, gdyby chcieć 

je sprzedawać, nie mają dostępu do drogi publicznej, czyli samodzielna sprzedaż nie wchodzi w grę 

w przetargu nieograniczonym, a tylko dla właścicieli przyległych nieruchomości. Nie wszyscy 

wyrażają zgodę na wykup nieruchomości na polepszenie zagospodarowania. Nie było takich 

wniosków, dlatego z reguły są dzierżawy. Dodał, że nie jest to z jakąś niekorzyścią dla gminy, 

ponieważ ceny są ustalane racjonalnie. Inaczej ten klin by leżał odłogiem. Uważa za pozytywne 

fakt, że te działki dzierżawimy. Na siłę nie sprzedamy tych działek, jeżeli ktoś nie wyrazi takiej 

woli. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ta działka nie jest przyległa do drogi publicznej. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że działka jest przyległa do sąsiednich działek, 

ale bez dostępu do drogi publicznej. 

 

Więcej głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/231/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 

 

 

14.4 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(nieruchomość gruntowa niezabudowana, oznaczona działką nr 53/14 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Uchwała Nr XIX/232/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu. 

 

 

14.5 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(nieruchomość gruntowa niezabudowana, oznaczona działką nr 10/5 w m. Łączno). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/233/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do 

protokołu. 

 

 

14.6 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część 

nieruchomości gruntowej tj. 984m
2
, oznaczonej działką nr 18/1 w m. Juchowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 
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- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/234/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu. 

 

 

14.7 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część 

nieruchomości gruntowej tj. 690m
2
, oznaczonej działką nr 18/1 w m. Juchowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/235/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 31 do 

protokołu. 

 

 

14.8 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część 

nieruchomości gruntowej tj. 780m
2
, oznaczonej działką nr 18/1 w m. Juchowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/236/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 33 do 

protokołu. 

 

 

14.9 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część 

nieruchomości gruntowej tj. 2.365m
2
, oznaczonej działką nr 18/1 w m. Juchowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/237/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 35 do 

protokołu. 

 

 

14.10 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część 

nieruchomości gruntowej tj. 1000m
2
, oznaczonej działką nr 18/1 w m. Juchowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/238/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 37 do 

protokołu. 

 

 

14.11 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (część 

nieruchomości gruntowej tj. 425m
2
, oznaczonej działką nr 18/1 w m. Juchowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/239/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 39 do 

protokołu. 

 

 

14.12 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej oznaczonej działką  

nr 7/391 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 



24 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/240/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

 

14.13 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej oznaczonej działką  

nr 7/392 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/241/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

 

14.14 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej oznaczonej działką  

nr 405/2 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/242/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 

14.15 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia „Strategii 

Rozwoju Gminy Borne Sulinowo na lata 2020-2029”. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski zwrócił się do 

przewodniczącego Rady Miejskiej o ogłoszenie 5 minut przerwy. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zarządził 5 minut przerwy. 

 

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady – w sesji uczestniczyło 12 radnych.  

Po tym zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej o przedstawienie 

opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

zawnioskowała, żeby w Strategii Rozwoju Gminy Borne Sulinowo na lata 2020-2029 dokonać 

dodatkowych zapisów tj.: 

1) w pkt 2.4.1 Dziedzictwo kulturowe, historyczne i turystyka w części dotyczącej najciekawszych 

i wartych odwiedzenia miejsc dopisać: Muzeum Militarnej Historii Bornego Sulinowa oraz 

Kościół w Łubowie; 

2) w pkt 2.5 Gospodarka dopisać poniższe tereny przeznaczone pod inwestycje będące własnością 

prywatną: 

a) na terenie gminy w miejscowości Silnowo – ok. 30,00 ha gruntów położonych nad jeziorem 

Pile przeznaczonych pod inwestycje turystyczne, 

b) na terenie gminy w miejscowości Juchowo – ok. 2,00 ha przeznaczone pod inwestycje  

w przetwórstwo rolnicze, 

c) na terenie gminy w miejscowości Silnowo – ok. 1,50 ha – były tartak; 

3) w pkt 2.5 Gospodarka do najważniejszych podmiotów gospodarczych na terenie gminy dopisać 

Firmę BORNIAK produkującą wędzarnie elektryczne; 
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4) w pkt 5.3 Cele operacyjne i działania w celu operacyjnym 2.3 Dziedzictwo historyczne gminy 

atutem w budowie tożsamości mieszkańców i atrakcyjności turystycznej dopisać poniższe 

zadania: 

a) Realizacja projektu wykorzystującego zabytkowe ruiny pałacu oraz park w Radaczu w celu 

rozwoju miejscowości i gminy, 

b) Rewitalizacja ruin zabytkowego pałacu oraz parku w Juchowie, 

c) Zagospodarowanie jeziora Pile w celu polepszenia warunków uprawiania turystyki wodnej. 

Po wprowadzeniu powyższych zmian komisja opiniuje pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja na posiedzeniu komisja 

połączyła się telefonicznie z wykonawcą Strategii, któremu przekazano wnioski Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej, aby w Strategii Rozwoju Gminy Borne Sulinowo na lata 2020-2029 

wprowadzić następujące zmiany: 

5) w pkt 2.4.1 Dziedzictwo kulturowe, historyczne i turystyka w części dotyczącej najciekawszych 

i wartych odwiedzenia miejsc dopisać: Muzeum Militarnej Historii Bornego Sulinowa oraz 

Kościół w Łubowie; 

6) w pkt 2.5 Gospodarka dopisać poniższe tereny przeznaczone pod inwestycje: 

a) na terenie gminy w miejscowości Silnowo – ok. 30,00 ha gruntów położonych nad jeziorem 

Pile przeznaczonych pod inwestycje turystyczne, 

b) na terenie gminy w miejscowości Juchowo – ok. 2,00 ha przeznaczone pod inwestycje  

w przetwórstwo rolnicze, 

c) na terenie gminy w miejscowości Silnowo – ok. 1,50 ha – były tartak; 

7) w pkt 2.5 Gospodarka do najważniejszych podmiotów gospodarczych na terenie gminy dopisać 

Firmę BORNIAK produkującą wędzarnie elektryczne. 

Wykonawca Strategii zobowiązał się do wpisania powyższych zapisów. W związku z powyższym 

wydano opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/243/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Borne Sulinowo na lata 2020-2029” została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

 

14.16 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przystąpienia Gminy 

Borne Sulinowo do Stowarzyszenia Wał Pomorski 1945. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/244/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie przystąpienia Gminy Borne Sulinowo do Stowarzyszenia Wał Pomorski 1945 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

 

14.17 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/245/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie  

i stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
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14.18 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały  

w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie gminy Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. Tym niemniej komisja wnosi o podjęcie działań zmierzających do zwiększenia liczby 

dzieci w klubie przez prowadzącego Klub Malucha „Słoń Dominik”, co zdaniem komisji będzie 

skutkowało zmniejszeniem opłat dokonywanych przez rodziców. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/246/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie gminy Borne 

Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

 

14.19 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przejęcia od Powiatu 

Szczecineckiego zadań publicznych o charakterze ponadgminnym. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś chce zabrać głos odnośnie 

projektu uchwały. 
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Radna Joanna Grosicka powiedziała, iż jako radna klubu radnych „Porozumienie Samorządowe” – 

inicjatora działania - wyraziła nadzieję, że będą to takie zajęcia, które jakby uatrakcyjnią ofertę  

i będą ponadstandardowe w naszej gminie. Rozumie, że zajęcia zostaną wybrane i wskazane przez 

Panią dyrektor Centrum Kultury i Rekreacji, i że będą ponadstandardowe. 

 

Radna Magdalena Bugiel powiedziała, że może zostały już wybrane te zajęcia i jeśli tak, to 

chciałaby usłyszeć coś więcej na ten temat, bo takiej wiedzy nie posiada. 

 

Radny Arkadiusz Malarski powiedział, że na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

dyskutowano na ten temat i proszono o wyjaśnienie Panią Sekretarz i pracownika Urzędu. 

Zaproponował, aby na ten temat wypowiedziała się Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Gminy Beata Czarnecka-Herbaczewska powiedziała, że będą to zajęcia z sensoplastyki 

dla dzieci od 3 do 10-11 roku życia. Grupa będzie liczyła do 15 osób, żeby dzieci miały możliwość 

doświadczania, zabawy poprzez dotyk, brudzenie się i poprzez zajęcia plastyczne. Będą to ciekawe 

zajęcia, inne na pewno niż te, które są w standardowych ofertach. 

 

Radny Arkadiusz Malarski powiedział, że dyskutując na temat realizacji tego zadania na 

posiedzeniu komisji uzyskano informacje, iż Centrum Kultury i Rekreacji jest tym podmiotem, 

który wyznacza świetlice i będzie to koordynował. Na posiedzeniu zwrócił uwagę na to, że  

w przypadku miejscowości Silnowo jako takiej świetlicy nie ma, bo rolę świetlicy pełni filia 

Miejskiej Biblioteki Publicznej, a Miejska Biblioteka Publiczna bezpośrednio formalnie nie jest 

włączona w wdrażanie tych zajęć. Dlatego poprosił Panią Sekretarz Gminy, żeby współpraca 

między Centrum Kultury i Rekreacji i Miejską Biblioteką Publiczną w tym zakresie 

zafunkcjonowała w ten sposób, żeby filia biblioteki w Silnowie została w to zadanie włączona. 

 

Radna Anetta Chołody powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

pracownica merytoryczna Urzędu, oprócz sensoplastyki, mówiła o warsztatach teatralnych  

i o spotkaniach w kinie. Zapytała, czy to dalej jest aktualne, czy tylko sensoplastyka. 

 

Sekretarz Gminy Beata Czarnecka-Herbaczewska odpowiedziała, że sensoplastyka to miały być 

zajęcia prowadzone cyklicznie i tematycznie, natomiast warsztaty teatralne i wyjazdy do kina 

stanowią poszerzenie oferty. Aktualnie wszystko się przesuwa i nie wiadomo jak to do końca 

zafunkcjonuje. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że ma wątpliwości odnośnie wydatkowania środków 

ze Starostwa. Jeżeli sobie dobrze przypomina, to w styczniu były spotkania i zakres tych zajęć był 

dużo większy. Nie wyobraża sobie, że te 50.000,00zł są tylko na zajęcia z sensoplastyki. Zwracając 

się do radnych powiedziała, że dzisiaj podejmują uchwałę w tym zakresie, ale poprosi o wykaz tych 

zajęć tj. w których obiektach, żeby wszystkie dzieci z terenu gminy miały do nich dostęp. 

 

Sekretarz Gminy Beata Czarnecka-Herbaczewska powiedziała, że umowa nie została jeszcze 

podpisana i nie zamknięto katalogu zajęć. Odpowiedzialna za prowadzenie zajęć będzie dyrektor 

Centrum Kultury i Rekreacji i myśli, że ten katalog zajęć będzie otwarty. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, iż dobrze by było, żeby radni zostali 

poinformowani jak to w różnych miejscowościach się odbywa i czy tyczy się tylko tych 

miejscowości, gdzie są szkoły i świetlice, czy innych miejscowości również (żeby każdy radny 

wiedział gdzie i jakie zajęcia będą się odbywały, aby mógł poinformować). 
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Więcej głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/247/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie przejęcia od Powiatu Szczecineckiego zadań publicznych o charakterze 

ponadgminnym została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

 

 

14.20 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok (dot. zwiększenia dochodów budżetu o kwotę 

1.309.856,92zł, zmniejszenia dochodów budżetu o kwotę 1.089.456,00zł oraz zwiększenia 

wydatków o kwotę 220.400,92zł). Powiedział też, że do projektu uchwały została wprowadzona 

autopoprawka.  

 

Autopoprawka stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały 

uwzględniającym autopoprawkę: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/248/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
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14.21 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia zmian 

w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2020-2030 i została do niego 

wprowadzona autopoprawka. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię 

odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały 

uwzględniającym autopoprawkę: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/249/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo 

na lata 2020-2030 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

 

14.22 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przedłużenia 

terminów płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym grupom przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIX/250/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 kwietnia 2020r.  

w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym 

grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku 

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 63 i nr 64 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 15 pn. „Interpelacje i zapytania 

radnych.”. 

 

 

 

Ad 15. 

 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 16 pn. „Wolne wnioski  

i informacje.”. 

 

 

 

Ad 16. 

 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrała radna Joanna Grosicka, która odniosła 

się do słów wypowiedzianych przez Przewodniczącego RM odnośnie spraw, które się zadziały  

w okresie międzysesyjnym, tj. nie przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną kontroli w Szkole 

Podstawowej w Jeleniu. Powiedziała, że kontrola nie doszła do skutku nie z winy Komisji 

Rewizyjnej, bo komisja stawiła się w 100% frekwencji w Szkole Podstawowej w Jeleniu  

w wyznaczonym terminie, ale okazało się, że Pani dyrektor szkoły stwierdziła, iż nie otrzymała 

uprzednio pisma informującego o tej kontroli, pomimo tego, że pismo to było podobno dwukrotnie 

awizowane. Doszło do takiego nieporozumienia i stąd ta kontrola się nie odbyła. Nie było też 

obopólnej chęci, żeby kontrola jednak miała miejsce pomimo braku tego zawiadomienia. 

Poinformowała, że Komisja Rewizyjna ustali nowy projekt planu działań, żeby wszystkie kontrole 

zaplanowane na ten rok odbyły się. Kolejne kontrole ze względu na koronawirusa nie zostały 

przeprowadzone, bo Środowiskowy Dom Samopomocy i Liceum Ogólnokształcące zawiesiły swoją 

działalność. Powiedziała, że podejmą działania, żeby na następnej sesji nowy plan działania został 

przyjęty, aby Komisja Rewizyjna mogła wznowić pracę. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 17 pn. „Ustalenie terminu 

następnej sesji.”. 
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Ad 17. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej sesji na dzień 

28 maja 2020 r. (czwartek) o godz. 14.30. 

 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Informacja na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie 

Borne Sulinowo za okres od 1 maja 2019 r. do 30 kwietnia 2020 r. oraz o wyniku przetargu na 

odbiór i transport odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Borne 

Sulinowo. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2019 r. 

3. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg powiatowych 

w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w tym realizacja zadań inwestycyjno-

remontowych w 2019 roku oraz planowane do wykonania zadania na 2020 rok. 

4. Informacja na temat utrzymania dróg, ulic i placów gminnych, realizacja zadań inwestycyjno-

remontowych w 2019 r., plany na rok 2020. 

5. Podjęcie uchwał. 

 

Następnie przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych radnych za 2019 rok  

w 2 egz. + 2 kopie PIT. 

Powiedział, że termin został wydłużony do 31 maja 2020 r. i zacytował podstawę prawną 

przedłużenia: art. 31zza ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach związanych  

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. poz. 374 z późn. zm.). 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 18 pn. „Zamknięcie sesji.”. 

 

 

 

Ad 18. 

 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol 

zamknął XIX Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.30 do godz. 16.40. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 

 


